
  آرمان ملی: مورایس سرمربی سپاهان 
که در طول فصل معمولا در خصوص عملکرد 
داوران با احترام صحبت کرده این بار اما با کنایه 

اشتباهات داوری را مطرح کرد. 
 ساکت!

فروردین ماه گذشته سپاهانی ها در شرایطی 
با یک گل در یکی از سرنوشت سازترین مقاطع 
فصل مقابل تراکتور با یک ضربه پنالتی شکست 
خوردند که معتقد بودند دو پنالتی آنها در 
این مسابقه گم شده و بلافاصله پس از پایان 
مسابقه با بیانیه ای به آن پرداختند. محمدرضا 
ساکت مدیرعامل سپاهان که به شدت نسبت 
به تصمیمات داوری معترض بود، تاکید می کند 
که اشتباهات حسن اکرمی در نتیجه بازی 
اثرگذار بوده است. او معتقد است او نه تنها 
حفظ سلامت بازیکنان برایش بی اهمیت بوده، 
که در جریان بازی نیز خودش و دستیارانش 
مرتکب  سپاهان  علیه  مرگبار  اشتباهاتی 
شده اند. وی گفت: حفظ سلامت بازیکنان 
یکی از رسالت های مهم داوران است و ما در این 
بازی یکی از تاکیدات فیفا بر قوانین فوتبال را 
در حفظ سلامت بازیکنان دچار چالش دیدیم. 
عجیب است که داور نسبت به این موضوع 
بی تفاوت بود؛ حتی در طول بازی. در طول 
بازی  بارها و بارها توسط چند نفر افراد معدود 
و مشکوک. به نظرم این افراد نمی توانند هوادار 
تراکتور باشند. چون ما هواداران تراکتور و 
مردم تبریز را مردمی فهیم، فوتبال شناس، 
با شخصیت و عاشق تیم خودشان می دانیم. 
مطمئنا این اتفاق توسط افراد مشکوکی رقم 
خورد، اما اینکه داور از کنار این اتفاق به سادگی 
عبور کرد، جای سوال دارد. دو صحنه واضح 
پنالتی برای سپاهان اتفاق افتاد، که متاسفانه 
باز هم عدم توجه داور و کمک هایش گرفته 
نشد و این تصمیمات جای تامل و گلایه دارد. ما 
در طول لیگ امسال حداقل 7 نامه اعتراضی به 
کمیته داوران نوشتیم، در مورد داوری هایی که 
علیه سپاهان بوده و به کمیته داوران اعتراض 
کردیم. مجددا اعتراض جدی خود را به صورت 
مکتوب فردا اعلام خواهیم کرد به فدراسیون 
فوتبال و نسبت به عملکرد منفی و تاثیری که 
داور داشت، اعتراض می کنیم. هر چند که ما 

نظام داوری و قاطبه داوران کشور انسان های 
سالم و پاکدست و شایسته ای می دانیم. با این 
حال نمی توانیم از حق تیم خودمان عبور کنیم. 
تاکنون در مورد بازی های مختلف 7 مکاتبه 
داشته ایم و درباره این بازی هم این اتفاق رخ 
خواهد داد. ساکت درباره گفت وگو و ملاقات 
خود با جلال مرادی توضیح داد: من بعد از بازی 
با لپ تاپ به دفتر مسئول برگزاری مسابقه آقای 
جلال مرادی رفتم. صحنه هایی را به ایشان 
نشان دادم و ایشان هم در نهایت حرفه ای گری 
فقط مشاهده کردند و بدون هیچ اظهارنظری 
من را دعوت به آرامش کردند. من باید از آقای 
جلال مرادی بابت این رفتار حرفه ای تشکر 
کنم و تحسین می کنم رفتار ایشان را. ایشان 
هیچ اظهارنظری نکرد و فقط ما را دعوت به 
آرامش کرد. واقعیت این است که روزهای 
حساسی در لیگ وجود دارد. ما هیچ کسی را 
متهم نمی کنیم. هیچ باشگاهی را در اشتباهات 
داوری مدخلیت برایش قائل نیستیم و معتقدیم 
اینها در فرآیند فوتبال اتفاق می افتد. اما برای 
تیم هایی که در موقعیت خاصی وجود دارند، 
واقعا بعضی از اشتباهات بسیار می تواند مرگبار و 
ناراحت کننده باشد. آنچه در دیدار برابر تراکتور 
اتفاق افتاد را می توانیم بگوییم اشتباهات داوری 
بود و هیچ اتهامی را متوجه باشگاه محترم 
تراکتور و قاطبه داوری کشور نمی کنیم. اما 
شدیدا گلایه مند و معترضیم و می دانیم مطالبه 

حق مان دیگر بعد از بازی به هیچ وجه قابل 
اکتساب نیست. 

 واکنش کمیته انضباطی
فارس بیستم فروردین ماه نوشت: محمدرضا 
ساکت، مدیرعامل باشگاه سپاهان و عضو هیات 
رئیسه فدراسیون فوتبال پس از شکست یک بر 
صفر این تیم مقابل تراکتور در هفته بیست و 
پنجم لیگ برتر با یک دستگاه لپ تاپ وارد اتاق 
داوران بازی شد تا به این شکل اعتراض خود را 
به اعلام نشدن ۲ پنالتی به سود سپاهان نشان 
بدهد. حسین عبداللهی، عضو کمیته انضباطی 
در مورد این اتفاق اظهار داشت: هنوز گزارش 
ناظر بازی به کمیته انضباطی ارسال نشده اما 
اگر چنین اتفاقی افتاده باشد باید به قوانین 
مراجعه کرد و دید آیا به عوامل یک باشگاه از 
بالاترین سطح یعنی مدیرعامل تا بازیکن اجازه 
داده شده وارد رختکن داوران شوند یا خیر؟ وی 
افزود: کمیته انضباطی منتظر گزارش مقامات 
رسمی مسابقه است و پس از دریافت و بررسی 
این گزارش ها تصمیم گیری خواهد کرد. عضو 
کمیته انضباطی درخصوص اینکه آیا این کمیته 
برای صدور حکم درخصوص چنین تخلفاتی 
بین ساکت که عضو هیات رئیسه فدراسیون 
است با سایرین تفاوتی قائل خواهد شد، گفت: 
کمیته انضباطی استقلال خود را همیشه نشان 
داده و در کل ارکان قضائی فدراسیون به اسامی 
افراد کاری ندارند و تحت تاثیر قرار نمی گیرند. 

 طعنه مورایس 
ژوزه مورایس سرمربی سپاهان در نشست 
خبری بعد از دیدار تیم های فوتبال نفت 
مسجدسلیمان و سپاهان اصفهان که به برتری 
۲ بر صفر سپاهان انجامید، اظهار داشت: شرایط 
برای ما و تیمی که برای بقا می جنگد، دشوار 
بود. قلب من با بازیکنان قابل احترام تیم نفت 
است که تلاش آنها را در دو مسابقه اخیر دیدم. 
وی در ادامه افزود: مردم مسجدسلیمان لیاقت 
دارند که تیم شان در لیگ برتر بماند و برای آنها 
دعا می کنم. دو بازی باقی مانده و هیچ چیز 
غیرممکن نیست. سرمربی سپاهان در مورد 
تغییر روند بازی در نیمه دوم بیان کرد: گاهی 
تغییر جریان به خاطر اتفاقات رقم می خورد. 
بازیکنان در نیمه دوم متوجه شدند که باید 
تهاجمی تر بازی کنند و به گل رسیدیم. نفت 
تلاش کرد نتیجه را حفظ کند و با ضدحملاتش 
برای ما مشکل ساز شد. از پیروزی خوشحال 
و بابت وضعیت نفت ناراحت شدم. تیمی که 
می خواهد پیروز شود، باید تلاش کند و لیاقت 
بردن داشته باشد. مورایس درباره هواداران 
تیم نفت مسجدسلیمان خاطرنشان کرد: 
آنها مردمی دوست داشتنی هستند و اگر 
علیه سپاهان شعار می دادند، مشکلی نداشتم. 
هواداران در شهر خودشان بودند. آنها باید تیم 
خودشان را تشویق و علیه تیم حریف شعار 
بدهند، اما شعارهای قابل احترام. خشمی از 
مردم مسجدسلیمان ندیدم و روز گذشته با 
آنها برخورد گرمی داشتم. وی طعنه ای به تیم 
پرسپولیس زد و تصریح کرد: هنگامی که به 
ورزشگاه می آمدیم، یک هوادار پرسپولیس 
را دیدم که پرچم و لباس این تیم را داشت، اما 
داور نبود! سرمربی سپاهان در مورد قضاوت 
داور مسابقه گفت: داور اشتباهات زیادی انجام 
نمی دهد. اگر پنالتی یا کارت زردی در جریان 
بازی رخ بدهد، شاید برای تیم های مورد علاقه 
نگیرند. تیم مورد علاقه و گل سرسبد تیمی 
است که مردم دوستش دارند. مثلًا یک بازی 
خارج از خانه به یک دیدار خانگی تبدیل 
می شود. آیا امکان پذیر است تیم مس کرمان 
در هفته پایانی اعلام کند که می خواهیم به 

اصفهان برویم و بازی کنیم؟
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نتیجه سکوت کمیته انضباطی در مورد رفتار عضو هیات رئیسه فدراسیون 

 از لپ تاب »ساکت« تا طعنه »مورایس« 

  محمد مؤمنی عضو هیات مدیره باشگاه 
استقلال در گفت وگو با تسنیم، درباره شرایط 
این روزهای تیم فوتبال استقلال اظهار 
داشت: تمام سعی و تلاش مان را می کنیم 
که آرامش داشته باشیم ولی اتفاقات خارج 
از فوتبال روی تیم ما تأثیرگذار است. دوست 
نداریم اتفاقات تلخ تأثیر بگذارد ولی دست 
ما نیست. با همه احترامی که برای دست 
اندرکاران فوتبال قائل هستم دنبال اجرای 
عدالت هستیم و خواهش می کنیم اجازه 
دهند خودِ فوتبال برای فوتبال تصمیم بگیرد 
و عدالت برقرار باشد. وی افزود: از ساپینتو 

حمایت می کنیم چون در روزهای سخت 
کنار ما بود و الآن برای تیم بیش از اندازه 
هیجان می دهد و وقت می گذارد تا با تمام 
قوا در لیگ و جام حذفی کار را ادامه دهد. 
این کار ساپینتو و کادر فنی او جای تشکر 
دارد. گِله ای از دوستانمان در باشگاه صنعت 
نفت آبادان داریم. احترام زیادی برای عبدا... 
ویسی و علیرضا فیروزی، سرپرست صنعت 
قائل هستیم ولی به اندازه ای که ما ساپینتو را 
می شناسیم، آنها نمی شناسند. ادبیات ویسی 
در شان او نبود. به اقوام مختلف کشور از لر، 
ترک، بختیاری و... احترام می گذاریم. ساپینتو 

مربی ای است که کنار رونالدو، فیگو و... بازی 
کرده است. ساپینتو باید رعایت حال مربیان 
ایرانی کند چون دارای ریشه بزرگی هستیم 
اما هواداران استقلال از ویسی انتظار بیشتری 
داشتند. وی در پاسخ به این پرسش که آیا 
برنامه ای برای حفظ ریکاردو ساپینتو دارند 
یا نه، یادآور شد: ساپینتو گزینه مناسبی برای 
ماست چون در روزهای سخت کنار باشگاه 
بود و باید از او حمایت کنیم. در اینکه استقلال 
می تواند با ساپینتو و تفکراتش قهرمان جام 
حذفی شود، شکی ندارم. اگر ما در هیات مدیره 
استقلال حضور داشته باشیم رفیق نیمه راه 

نخواهیم بود و انتخابمان ساپینتو خواهد بود 
و اگر نبودیم دوستان دیگری باید تصمیم 
بگیرند. عضو هیات مدیره باشگاه استقلال در 
واکنش به مطرح شدن نام فرهاد مجیدی برای 
سرمربیگری آبی پوشان گفت: مجیدی مربی 
بزرگی است و هدیه بزرگی به اسم قهرمانی 
به استقلال داد ولی درست نیست نام او که 
در جای دیگری کار می کند، مطرح شود. او 
قرارداد دو ساله با تیمش در امارات دارد. اگر 
استقلال خوب نبود شاید اتفاقاتی می افتاد 
ولی از بازی استقلال و شخص ساپینتو راضی 

هستیم و فکری برای جایگزینی او نداریم. 

عضو هیات مدیره استقلال: 

مجیدی؟باساپینتوادامهمیدهیم

تاج:یکنگاهنودرکشوربهفوتبالبانواندرحالانجاماست
  رئیس فدراسیون فوتبال گفت: فوتبال با هیچ پدیده اجتماعی 
قابل مقایسه نیست و امروز بسیاری از کشورها توسعه و قدرت خود 

را به وسیله فوتبال به رخ یکدیگر می کشند. 
  تیم های کرمان 

مهدی تاج پیش از ظهر روز ۱۸ اردیبهشت ماه در مجمع 
انتخاباتی هیات رئیسه هیات فوتبال استان کرمان با گرامیداشت 
یاد و خاطره شهیدسپهبد حاج قاسم سلیمانی اظهار کرد: اگر 
رشادت های سلیمانی و سلیمانی ها نبود امروز این امنیت را 
نداشتیم. او ضمن گرامیداشت یاد و خاطره آقای احمدی که در 
سانحه سقوط بالگرد در بافت جان باخت، در ادامه بیان کرد: کرمان 
به لحاظ قابلیت های فوتبالی که در خود دارد، استانی برجسته 
است. رئیس فدراسیون فوتبال با اشاره به حضور تیم های فوتبال 
استان کرمان در لیگ های مختلف کشور تصریح کرد: استان کرمان 
سه تیم در لیگ برتر، دو تیم در لیگ دسته دو آقایان، دو تیم در 
لیگ برتر بانوان دارد. او با بیان اینکه قهرمان فوتبال بانوان از کرمان 
است، افزود: کرمان قابلیت های گسترده ای در حوزه فوتبال دارد 
و ۱۰ بازیکن تیم ملی فوتبال بانوان از این استان است. تاج وضعیت 
فوتسال استان کرمان را خوب ارزیابی کرد و با اشاره به وضعیت 

تیم ملی فوتبال بانوان افزود: یک نگاه نو در کشور به فوتبال بانوان 
در حال انجام است. 

 مولفه ها 
رئیس فدراسیون فوتبال تاکید کرد: در استان کرمان مولفه های 
توسعه فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلی وجود دارد و امکانات مالی 
که در برخی از استان ها نیست اما در کرمان بنگاه های اقتصادی 
بزرگی وجود دارد که می تواند اسباب توسعه فوتبال، فوتسال و 
فوتبال ساحلی استان را فراهم کنند. او اظهار کرد: فوتبال با هیچ 
پدیده اجتماعی قابل مقایسه نیست و امروز بسیاری از کشورها 
توسعه و قدرت خود را به وسیله فوتبال به رخ یکدیگر می کشند. 
تاج عنوان کرد: بسیاری از صفحات روزنامه ها و برنامه های تلویزیون 
با فوتبال پر می شود. اگر روزی تلویزیون فوتبال را به خانه های مردم 
آورد، امروز تلویزیون به دلیل برنامه های فوتبال دیده می شود. او از 
نقاط قدرت فوتبال سخن به میان آورد و گفت: در اهمیت فوتبال، 
فو تسال و فوتبال ساحلی همین بس که هر هفته میلیون ها نفر را 
به ورزشگاه ها می آورد و در ماه مبارک رمضان هر شب میلیون ها 
نفر را به ورزشگاه ها می بردیم و به غیر از یک مورد در یکی از 
شهرستان ها، دیگر هیچ مانعی نداشتیم و این پدیده با فاصله معنی 

داری با بقیه پدیده های اجتماعی جلوتر است. 
 مدیریت فوتبال 

رئیس فدراسیون فوتبال با بیان این مطلب که فوتبال 
گرفتاری های خاص خودش را دارد عنوان کرد: فوتبال مدیریت 
خاص خودش را دارد و انتظارات مردم از آن بسیار زیاد است. 
او تاکید کرد: ورزشگاه فوتبال ساحلی برای استان کرمان حتما 
نیاز است و فوتبال ساحلی نباید در کنار ساحل باشد و یزد اکنون 
قهرمان این رشته است. تاج بیان کرد: در فوتبال ساحلی قهرمان 
جهان هستیم و این یک مزیت برای کشور است و استان کرمان 
باید این بخش را باید در خود ببیند و باشگاه خوب در آن راه اندازی 
شود. رئیس فدراسیون فوتبال با بیان این مطلب که در فوتبال 
وضعیت بدی نداریم، اظهار کرد: اما فوتسال و فوتبال ساحلی 
کم خرج و پرسود است و با هزینه کم می توانیم در رده های خوب 
قرار بگیریم. تاج با تبیین وضعیت فوتبال بانوان بیان کرد: بم یک 
شهرستان است اما در کشور آقایی می کند و هر سال قهرمان است 
و ۱۰ ملی پوش از استان کرمان داریم. بخش بانوان بروز و ظهور 
پیدا کرده و پیداست که قهرمان هستید و کرمان باید پایه فوتبال 

بانوان کشور شود. 

  کوتـــــاه 
 تسنیم: مربی تیم فوتبال تراکتور تبریز تأکید کرد که آنها 
با پیروزی برابر مس کرمان گام بلندی برای کسب سهمیه 
لیگ قهرمانان آسیا برداشتند. محمد نصرتی درباره پیروزی 
تیمش برابر مس کرمان اظهار داشت: ما با این برد گام بلندی 
برای کسب رتبه چهارمی و حضور در لیگ قهرمانان آسیا 
برداشتیم و نیاز مبرمی هم به سه امتیاز این مسابقه داشتیم. 
از طرفی نتایج رقبا هم به نفع ما شد و حالا نیم نگاهی به 
اتفاقات جام حذفی داریم تا بتوانیم سهمیه آسیا را کسب 
کنیم. وی در مورد اینکه آیا تراکتور می تواند فصل آینده 
مدعی قهرمانی لیگ برتر باشد یا خیر، تأکید کرد: ما هنوز این 
فصل را تمام نکردیم و کسب سهمیه آسیا کمترین کاری است 
که می توانیم برای هواداران تراکتور انجام دهیم. امسال واقعاً 
آقای زنوزی به شکل قوی حامی تراکتور بود و در همه زمینه ها 
از تیم حمایت کرد که این حمایت بی نظیر بود. مدیران باشگاه 
از جمله آقای نصیرزاده هم زحمات زیادی می کشند و 
امیدوارم در نهایت بتوانیم برای فصل بعد یک تیم پرقدرت را 
تشکیل داده و مدعی قهرمانی در لیگ برتر باشیم. مربی تیم 
فوتبال تراکتور تبریز راجع به بازی بعدی تیمش برابر نساجی 
خاطر نشان کرد: ما میزبان هستیم و برای قرار گرفتن در رتبه 
چهارم باید این بازی را ببریم. می دانیم که هواداران پرشور 
تراکتور هم در این مسابقه با حضور در ورزشگاه ما را حمایت 
خواهند کرد تا یک برد دیگر هم به دست بیاوریم و در هفته 

آخر با روحیه ای بالا به مصاف استقلال برویم. 

بیــن المــلل 
  یک رسانه اسپانیایی از توافق لیونل مسی برنده هفت توپ 
طلا با باشگاه الهلال عربستان خبر داد. لیونل مسی که گفته 
می شود در پایان فصل جاری از پاری سن ژرمن جدا خواهد 
شد، شایعه پیوستنش به الهلال عربستان و بازگشتش به 
بارسلونا در تابستان پیش رو بسیار داغ است. برنامه تلویزیونی 
»چیرینگیتو« اسپانیا حالا مدعی شده که لیونل مسی با الهلال 
به توافق رسیده است و انتظار می رود تابستان پیش رو به همراه 
سرخیو بوسکتس و جوردی آلبا به این تیم عربستانی ملحق 
شود. پابلو گراویونه خبرنگار آرژانتینی اما با انتشار توئیتی 
مدعی شد که لیونل مسی تنها در صورتی که بازگشتش 
به بارسلونا غیرممکن باشد، حاضر است برای الهلال بازی 
کند. محمد بوحفصی خبرنگار سرشناس فرانسوی شبکه 
تلویزیونی »فرانس تی وی« هم خبر داد؛ الهلال به جوردی آلبا 
و سرخیو بوسکتس هم پیشنهادی ارائه کرده تا برنده هفت 
توپ طلا را برای پیوستن به جمع آبی پوشان ریاض متقاعد 
کند، این در حالی است که در نظر دارند به مارکو وراتی هافبک 
ایتالیایی پاری سن ژرمن هم پیشنهادی ارائه دهند. جرارد 
رومرو خبرنگار سرشناس اسپانیایی اما می گوید لیونل مسی 
نسبت به شرایطی فرهنگی، مدارس و موارد دیگر در عربستان 
تردیدهایی دارد. مسی 35 ساله که به خاطر سفر غیرمجازش 
به عربستان در پی شکست 3 بر یک تحقیرآمیز پاری سن ژرمن 
مقابل لوریان در هفته سی وسوم لوشامپیونه از سوی این 
باشگاه از همراهی این تیم در دو بازی محروم شده بود، 
دیروز )دوشنبه( تمرینات خود با این تیم را از سرگرفت. این 
فوق ستاره آرژانتینی که به خاطر سفر غیرمجازش به عربستان 
از باشگاه پاری سن ژرمن و هواداران این تیم عذرخواهی کرد، 
تاکنون در 7۱ بازی برای پاریسی ها به میدان رفته و در کنار 
به ثمر رساندن 3۱ گل، 34 پاس گل هم برای هم تیمی هایش 

ساخته است. 

   دیدار 
امیر قلعه نویی سرمربی تیم ملی فوتبال که 
به همراه میرشاد ماجدی برای حضور در سمینار 
جام جهانی ٢٠٢٢ و همچنین مراسم قرعه کشی جام 
ملتهای آسیا به قطر سفر کرده، با رئیس فدراسیون 

جهانی فوتبال دیدار و گفت وگو کرد. 

 پرچم  
 وقتی یک گروه، کشوری را فتح می کند، پرچم آن 
کشور را برعکس می آویزد. این جوهره نگاه هواداران 
دوآتشه ناپولی به قهرمانی این تیم در ایتالیاست. از این 
دیدگاه، ناپلی ها قهرمانان ایتالیا نیستند، بلکه قهرمانان 

در ایتالیا هستند. 
 

             ارزش
احمد نوراللهی بعد از یک فصل درخشان با شباب 
الاهلی جشن قهرمانی در لیگ برتر امارات را برگزار 
کرد. درخشش هافبک ملی پوش کشورمان در امارات 
باعث شد تا ارزش این بازیکن به ٢ میلیون یورو)تقریبا 
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 حذف پنجمین بوکسور ایران از  
مسابقات قهرمانی جهان

ایسنا: در جریان مسابقات قهرمانی جهان 
تاشکند پوریا امیری در دومین دیدار خود 
شکست خورد و از گردونه مسابقات خارج 
شد. دیروز در هشتمین روز از مسابقات بوکس 
قهرمانی جهان تاشکند، پوریا امیری در وزن ۹۲ 
کیلوگرم در دومین مبارزه خود به مصاف نارک 
ماناسیان از ارمنستان رفت که با نتیجه 5 بر صفر 
شکست خورد و از دور مسابقات کنار رفت. او در 
اولین دیدار مقابل حریفی از قرقیزستان به برتری 
رسیده بود. پیش از این امین مجنونی در وزن ۸۶ 
کیلوگرم، میثم قشلاقی در وزن ۸۰ کیلوگرم و 
علی حبیبی نژاد در وزن ۶7 کیلوگرم در اولین 
دیدارهای خود مغلوب شدند از دور مسابقات 
کنار رفتند. عبدالمالکی هم که در دور اول پیروز 
شده بود در دیدار دوم شکست خورد و حذف 
شد. هدایت این نفرات برعهده همایون امیری 
و محمود نهتانی به عنوان مربی است. بیست و 
دومین دوره مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲3 با 
حضور 53۹ بوکسور از ۱۰7 کشور در ۱3 وزن 
از روز دوشنبه ۱۱ اردیبهشت  به میزبانی تاشکند 
ازبکستان آغاز شد و به مدت ۱4 روز ادامه خواهد 
داشت. فدراسیون جهانی بوکس )IBA( برای این 
رقابت ها جوایز دلاری را نیز در نظر گرفته است 
که به نفر اول ۲۰۰ هزار دلار، به نفر دوم ۱۰۰ هزار 
دلار و به نفرات سوم 5۰ هزار دلار تعلق می گیرد. 

خارج ازمستطیل سبز

توخل مشتری ستاره بارسلونا 
سرمربی بایرن مونیخ برای تقویت خط حمله 
تیمش و جایگزینی لروآ سانه روی مهاجم 
فرانسوی بارسلونا دست گذاشته است. به 
گزارش الموندو، بایرن مونیخ یکی از تیم هایی 
است که در فصل نقل و انتقالات تابستانی 
تغییراتی را تجربه خواهد کرد. توماس توخل 
در بایرن نتوانسته است انتظارها را برآورده 
کند و به نظر می رسد بازیکنان کنونی بایرن 
در سطح انتظارها و اندیشه های او نیستند 
و به همین خاطر در تابستان تغییراتی را در 
تیمش به وجود خواهد آورد. عثمان دمبله 
یکی از بازیکنانی است که توخل علاقه زیادی 
به جذب او دارد. دمبله سابقه کارکردن با توخل 
در بوروسیادورتموند را داد و حتی این مربی 
آلمانی زمانی که در چلسی بود خواستار جذب 
این بازیکن فرانسوی شد اما در نهایت دمبله 

قراردادش را با بارسلونا تمدید کرد. 

خبـــــر

 تا زمانی که VAR نیاید مشکلات داوری 
وجود دارد 

 استقلال در دیدار با پرسپولیس و حتی صنعت نفت آن 
تیم همیشگی ۱۰ هفته اخیر نبود و فوتبال زیبایی بازی نکرد. 
حضور عبدا... ویسی به عنوان سرمربی صنعت نفت، این تیم 
را متحول کرده و نتایج خوبی را در چند هفته اخیر گرفته 
است. نفت آبادان مقابل استقلال حریف دست و پا بسته ای 
نبود. استقلال نیمه دوم را هم نسبتاً خوب شروع کرد و بعد 
از گلزنی در دقایق پایانی نیمه اول، بازی را در اختیار داشت، 
اما ویسی تعویض هایی داشت تا از عمق دفاع استقلال برای 
گلزنی استفاده کند که موفق هم شد. یکی از مشکلات بزرگ 
امسال استقلال عدم یک بازیکن بازی ساز در ترکیب تیم بود. 
استقلال بعد از گل خوردن مثل دربی اصلا برنامه ای برای 
گلزنی نداشت. فقط در دقایق پایانی دیدار با صنعت نفت 
با آوردن ارسلان مطهری و آرمان رمضانی به دنبال بازی 
مستقیم بود و بازیکنان بدون هدف از جناحین توپ را روی 
دروازه نفت ارسال می کردند. تا زمانی که VAR نیاید مشکلات 
داوری کماکان وجود دارد. دستمزدی که داوران فوتبال برای 
قضاوت می گیرند در مقابل قرارداد های بازیکنان و مربیان 
بسیار ناچیز است. داوران فوتبال ایران چند شغل دارند و شاید 
داوری شغل سوم شان باشد. این داوران باید از لحاظ تمرکز در 
شرایط خوبی قرار داشته باشند، چون در بازی های پایانی لیگ 
برتر امکان دارد داور با یک سوت یا یک پرچم اشتباه سرنوشت 
یک سال تیمی را زیر سوال ببرد. مدیریت باشگاه استقلال بعد 
از رفتن آجورلو دچار تغییرات زیادی شد و هنوز هم از لحاظ 
مدیریتی مشکل دارد. وزارت ورزش باید نفراتی را در مدیریت 
دو باشگاه پرسپولیس و استقلال قرار بدهد تا بیشتر برای 
رشد و پیشرفت این دو تیم بزرگ ایران کمک کنند. وظیفه 
مدیریت باشگاه استقلال بود که مبالغ قرارداد بازیکنان و کادر 
فنی را پرداخت می کرد تا انگیزه و روحیه شان شارژ شود. هر 
چه به آخر مسابقات این فصل نزدیک می شویم بازیکنان به 
دنبال مطالبات خودشان هستند در حالی که باشگاه سر و 
سامان کافی ندارد بازیکنان سردرگم می شوند. استقلال از 
آسیا هم حذف و در دربی بازنده شد. بروز این مسائل در این 
تیم پرهوادار انگیزه بازیکنان را پایین آورد، چون از لحاظ 
روحی تاثیرات منفی روی تیم می گذارد و تیم افت می کند. 
مخصوصا به خاطر شبکه های مجازی که تعدادشان هم زیاد 

است فشار فراوانی روی بازیکنان می آورد. 

 حمید درخشان پیشکسوت تیم فوتبال 
پرسپولیس در خصوص عملکرد شاگردان 
یحیی گل محمدی در لیگ برتر صحبت کرد. 

  نظر شما درباره پیروزی تیم فوتبال 
پرسپولیس مقابل پیکان چیست؟

 با توجه به اینکه پیکان خیلی دفاعی و بیش 
از اندازه بسته بازی می کرد، پرسپولیس تلاش 
داشت تا در این دیدار حیاتی حتما به پیروزی 
برسد تا از کورس قهرمانی از سپاهان عقب 
نماند. هر چه به دقایق پایانی این دیدار نزدیک 
می شدیم بازیکنان پرسپولیس با استرس 
بیشتری بازی را دنبال می کردند و به همین 
دلیل چند موقعیت گلزنی را هم از دست 
دادند. در نهایت فشارهای پرسپولیس روی 
دروازه پیکان نتیجه داد و مهدی ترابی  از روی 
نقطه پنالتی موفق  به بازکردن دروازه حریف 
شد. تغییرات و تعویض های پرسپولیس تا 
حدود زیادی کمک کرد تا بتواند به 3 امتیاز 
حیاتی دست پیدا کند. ناگفته نماند که رشید 
مظاهری، دروازه بان پیکان یک روز فوق العاده 
را مقابل پرسپولیس داشت و بازی خوبی برابر 

مهاجمان پرسپولیس انجام داد. 
 در برخی از بازی ها به تیم پرسپولیس 
برتر فشار روحی و روانی می  آید تا برنده 

شود!
طبیعی است تیم هایی که در رتبه های پایین 
جدول و در خطر سقوط قرار دارند با تمام 
وجودشان تلاش می کنند تا گل نخورند و بازی 
بسیار بسته ای را انجام می دهند. بازی دفاعی 
هم کار را برای تیم مهاجم بسیار سخت می کند 
تا گل بزند و در مواقعی هم امکان دارد به خاطر 
فشار روحی و روانی، تیم برتر تمرکز لازم را 
از دست بدهد. بر همین اساس مهاجمان 
در ضربات آخر تصمیم گیری درستی انجام 
نمی دهند و حتی ممکن است فرصت های 

گلزنی را به راحتی از دست دهند. 
 کدام تیم قهرمان می شود؟

 اصلًا نمی توانیم به هیچ تیمی گارانتی 
 بدهیم که قبل از برگزاری دیدارهای ۲ هفته 
باقیمانده به قهرمانی برسد. باید تیم صدر 
جدول هم برای رسیدن به جام تلاش کند. 
ولی چیزی که روی کاغذ وجود دارد شانس 
پرسپولیس برای قهرمانی بیشتر است هرچند 
بازی های سپاهان راحت تر از دیدارهای 
پرسپولیس است. پرسپولیس باید در نظر 
داشته باشد که ۲ فینال تا قهرمانی در لیگ برتر 
دارد و باید تمام تلاش را برای برتری در این ۲ 

دیدار انجام بدهد. 

سیدمهدی سیدصالحی
  کارشناس فوتبال 

درخشان:
 قهرمانی هیچ تیمی 
تضمین شده نیست 


